
Energy Corse was created in 1997, i.e. only three years after Michele Panigada, its creator and 
now director and team-manager, landed a Driver’s CIK-FIA European ICA Vice-Champion.

The first karts to bear the “Energy” label were obviously developed and experienced in compe-
tition by Michele Panigada himself as he competed in several World Championships in the top 
category of these days, Formula Super A.

As the years 2000 went by, the presence of Energy Corse in major international and national 
championships was considerably developed, so much so that Energy Corse is now part of the 
great reference teams with the best structures.

Very active in the gearbox kart category where it has made a name for itself, Energy Corse won 
in that category several CIK-FIA European titles (2004 with Holland’s Ricardo Van der Ende, 
2006 with Germany’s Ernst Behrens and 2008 with France’s Tony Lavanant) and has just per-
petuated this kind of tradition by which the team does clinch the European KZ2 Championship 
every two years! On 27 June 2010, the Italian De Conto was not only crowned in that KZ2 cate-
gory but Energy also had a stranglehold on the final European podium, with the French Driver 
Yan Pesce and the Dutchman Kevin Leitjens.

More recently, Energy Corse has extended its official involvement to the KF2 and KF3 catego-
ries, thus playing the card of the promotion of young Drivers. Their talent associated to the 
professional follow-up ensured at the circuits and in the development of the equipment by 
the Racing Team, has enabled the make to win a CIK-FIA Viking Trophy for KF2 (2008 with the 
Swede Joel Johansson) as well as a German KF2 Champion title (2009 with the Dane Nicolaj 
Moller Madsen).

Energy Corse is based in the north of Italy, at Seriate (Bergamo) and employs 8 people.
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Chassis make entered in the 2010 CIK-FIA « U18 » 
World Championship

DRIVERS ENTERED IN THE CIK-FIA “U18” WORLD CHAMPIONSHIP WITH ENERGY : 

Levin AMWEG (CHE); Serhiy KOVALENKO (UKR); Ville MäNTYLä (FIN); Santeri VARIS 
(FIN).



Energy Corse a été créée en 1997, soit trois ans seulement après que Michele Panigada, son 
créateur, aujourd’hui directeur et team-manager, eut décroché en tant que Pilote un titre de 
Vice-Champion d’Europe CIK-FIA en catégorie ICA.

Les premiers karts labellisés « Energy » ont évidemment été développés et mis à l’épreuve 
de la compétition par Michele Panigada lui-même, qui a disputé plusieurs Championnats du 
Monde dans la catégorie-reine de l’époque, la Formule Super A.

Au fil des années 2000, la présence d’Energy Corse dans les championnats majeurs, internatio-
naux comme nationaux, s’est fortement développée, au point qu’Energy Corse fait désormais 
partie des grandes équipes de référence et les mieux structurées.

Très active dans la catégorie des karts à boîte de vitesses qui l’a vue s’y construire sa répu-
tation, Energy y a glané plusieurs titres européens de la CIK-FIA (2004 avec le Néerlandais 
Ricardo Van der Ende, 2006 avec l’Allemand Ernst Behrens et 2008 avec le Français Tony La-
vanant) et vient tout juste de perpétuer cette espèce de tradition qui voit l’équipe remporter 
le Championnat d’Europe de KZ2 tous les deux ans. Ce 27 juin 2010, l’Italien De Conto a non 
seulement été couronné dans cette catégorie KZ2, mais Energy a monopolisé le podium final 
européen, avec le Français Yan Pesce et le Néerlandais Kevin Leitjens.  

Plus récemment, Energy Corse a élargi son implication officielle aux catégories KF2 et KF3, 
jouant ainsi la carte de la promotion des jeunes Pilotes. Le talent de ceux-ci, allié au suivi 
professionnel assuré sur le terrain et dans le développement du matériel par le Racing Team, 
a permis à la marque de remporter un Viking Trophy CIK-FIA de KF2 (2008 avec le Suédois Joel 
Johansson) ou encore un titre de Champion d’Allemagne de KF2 (2009 avec le Danois Nicolaj 
Moller Madsen).

Energy Corse est basée dans le nord de l’Italie, à Seriate (Bergamo) et emploie 8 personnes.

Levin AMwEg (CHE); Serhiy KoVALENKo (UKR); Ville MäNTYLä (FIN); Santeri VArIS 
(FIN).
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PILoTES INSCRITS AU CHAMPIoNNAT DU MoNDE « M18 » DE LA CIK-FIA AVEC ENERgY : 

Marque de châssis inscrite au Championnat du 
Monde « M18 » de la CIK-FIA 2010


